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Rådet för funktionshinderfrågor
Sammanträdesdatum: 2021-12-06

Plats och tid Växthuset, Älvängen , kl.13:00-15.00

Beslutande

Beslutande via ljud-
och bildöverföring

Geo de Maré, kommunstyrelsen
Henrik Fogelklou, samhällsbyggnadsnämnden
Erik Liljeberg, utbildningsnämnden
Pia-Lotta Lagerlöf, DHR
Eva Borgede, FUB
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Monica Lindström, Reumatikerföreningen Ale
Eva Carlbrand, SRF
Liselotte Lind, Ale Demensförening

Johny Sundling, utbildningsnämnden

Övriga närvarande Johanna Kalmár, sekreterare
Mikael Berglund, kommunstyrlsen
Jessica Loftbring, servicenämnden

Utses att justera Marianne Kristoffersen

Justeringens plats
och tid

Alafors kommunhus, 2021-12-20, kl. 13.00

Paragrafer §§ 29 - 42

Underskrifter

Sekreterare
Johanna Kalmár

Ordförande
Geo de Maré

Justerande
Marianne Kristoffersen
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PROTOKOLL
Rådet för funktionshinderfrågor
Sammanträdesdatum: 2021-12-06

Justerandes sign. Utdragsbestyrkande

TILLKÄNNAGIVANDE
Protokollet är justerat. Justeringen har tillkännagivits på anslagstavlan på Ale
kommuns webbplats.

Organ Rådet för funktionshinderfrågor

Sammanträdesdatum 2021-12-06

Tillkännages från och med 2021-12-21

Tillkännages till och med 2022-01-11

Förvaringsplats för protokollet Kommunhus Alafors

Intygar Johanna Kalmár
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Sammanträdesdatum: 2021-12-06

Justerandes sign. Utdragsbestyrkande

RF § 29 Dnr KS.2021.289

Inledning

Beslut

1. Rådet för funktionshinderfrågor noterar informationen

Sammanfattning

Ordföranden Geo de Maré hälsar samtliga ledamöter, ersättare och inbjudna
gäster välkomna till dagens sammanträde.

.
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Sammanträdesdatum: 2021-12-06

Justerandes sign. Utdragsbestyrkande

RF § 30 Dnr KS.2021.289

Upprop

Beslut

1. Rådet för funktionshinderfrågor noterar informationen

Sammanfattning

Sekreterare Johanna Kalmár genomför uppropet.
Följande personer meddelar att de lämnar vid 14:00: Mikael Berglund.
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PROTOKOLL
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Sammanträdesdatum: 2021-12-06

Justerandes sign. Utdragsbestyrkande

RF § 31 Dnr KS.2021.289

Justering

Beslut

1. Rådet för funktionshinderfrågor beslutar att utse Marianne Kristoffersen till att
justera dagens protokoll.

Sammanfattning

Mötet föreslår Marianne Kristoffersen till att justera dagens protokoll.
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PROTOKOLL
Rådet för funktionshinderfrågor
Sammanträdesdatum: 2021-12-06

Justerandes sign. Utdragsbestyrkande

RF § 32 Dnr KS.2021.289

Föregående mötes protokoll

Beslut

1. Rådet för funktionshinderfrågor noterar informationen.

Sammanfattning

Inga synpunkter lämnas på föregående mötesprotokoll. Kommentar om att
föregående mötesprotokoll inte skickades ut. Protokollet ska skickas ut efter att
det blivit justerat.
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PROTOKOLL
Rådet för funktionshinderfrågor
Sammanträdesdatum: 2021-12-06

Justerandes sign. Utdragsbestyrkande

RF § 33 Dnr KS.2021.289

Sammanställning inkomna funktionshinderfrågor

Beslut

1. Rådet för funktionshinderfrågor noterar informationen.

Sammanfattning

Ordförande Geo de Maré går igenom en sammanställning av de frågor som har
kommit in till rådet för funktionshinderfrågor enligt följande:

Fråga: Hur går det till när en yta görs om till allmän plats och hur hanteras det
när det blir brister i utförandet av arbetet?

Fråga för samhällsbyggnadsnämnden.

Fråga: Trygghetslarmen fungerar inte som de skall. Det händer att larm inte
kommer fram till personalen eller att personalen kommer till en person och det är
larmat utan att personen har larmat.

Fråga för socialnämnden.

Fråga: Hur hanteras anmälningar gällande enkelt avhjälpta hinder och var ska de
rapporteras in?

Fråga för samhällsbyggnadsnämnden.

Fråga: Marken sjunker och det i sin tur påverkar byggnaderna. Hur och var
rapporteras felanmälningar? "Fixa min gata"? I tjänsten "fixa min gata" går det
inte att anmäla enkelt avhjälpa hinder.

Fråga för samhällsbyggnadsnämnden.

Fråga: Inom tillgänglighet är det viktigt att arbeta med Universell Utformning-
Design. Det gäller inte enbart hemsidan. Det gäller all tillgänglighet i hela
Alekommun-samhället. På hemsidan MFD Myndigheten för delaktighet finns
information om Universell Utforming-Design. 

Behöver jobbas med överskådligt.

Fråga: Den funktionshinderpolitiska planen "Ale för alla" ska upphöra vid
årskiftet 2021-2022.

Vad får det för konsekvenser för kommunens arbete med tillgänglighet? Hur
kommer arbetet att med tillgänglighet att utföras när styrdokumenet Ale för alla
avslutas?
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PROTOKOLL
Rådet för funktionshinderfrågor
Sammanträdesdatum: 2021-12-06

Justerandes sign. Utdragsbestyrkande

I protokoll från kommunfullmäktige 2011-03-28 fattade kommunfullmäktige
beslut att anta den funktionshinderpolitiska planen "Ale för alla". I beslutet står
följande "Kommunstyrelsen ges i uppdrag att i samarbete med nämnderna
ansvara för uppföljning av den funktionshinderpolitiska planen och resultatet
redovisas i årsredovisningen samt att en ny reviderad plan för nästa planperiod tas
fram under 2014." Varför har kommunstyrelsen, som haft uppdraget, inte
genomfört kommunfullmäktiges beslut och varför har de inte gjorts påtryckningar
mot nämnderna att göra detsamma? Varför har man inte genomfört
kommunfullmäktiges beslut och reviderat planen under 2014?

Frågorna besvaras av kommunstyrelsens ordförande Mikael Berglund.
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PROTOKOLL
Rådet för funktionshinderfrågor
Sammanträdesdatum: 2021-12-06

Justerandes sign. Utdragsbestyrkande

RF § 34 Dnr KS.2021.289

Information från och frågor till kommunstyrelsen

Beslut

1. Rådet för funktionshinderfrågor noterar informationen.

Sammanfattning

Frågor till kommunstyrelsen

Den funktionshinderpolitiska planen "Ale för alla" ska upphöra vid årskiftet
2021-2022.Vad får det för konsekvenser för kommunens arbete med
tillgänglighet? Hur kommer arbetet att med tillgänglighet att utföras när
styrdokumenet Ale för alla avslutas?

I protokoll från kommunfullmäktige 2011-03-28 fattade kommunfullmäktige
beslut att anta den funktionshinderpolitiska planen "Ale för alla". I beslutet står
följande "Kommunstyrelsen ges i uppdrag att i samarbete med nämnderna
ansvara för uppföljning av den funktionshinderpolitiska planen och resultatet
redovisas i årsredovisningen samt att en ny reviderad plan för nästa planperiod tas
fram under 2014." Varför har kommunstyrelsen, som haft uppdraget, inte
genomfört kommunfullmäktiges beslut och varför har de inte gjorts påtryckningar
mot nämnderna att göra detsamma? Varför har man inte genomfört
kommunfullmäktiges beslut och reviderat planen under 2014?

Svar:
I kommunen finns många styrdokument som inte efterföljs. Vad gällande
funktionshinderperspektivet så finns det lagstiftning som bevakar det
perspektivet. Kommunstyrelsen håller på att se över reglementen för alla råden i
kommunen. Alla råden är unika med olika mycket politisk involvering och olika
tillvägagångssätt hur de driver olika frågor.

Mikael Berglund lämnar förslag på att rådet för funktionshinderfrågor ser över sitt
reglemente vad som behöver förtydligas och ändras. Viktigt att det finns tydliga
kontaktvägar in i rådet. Rådet bör driva sina egna frågor som rådet sedan lobbar
mot de förtroendevalda. Föreningarna borde ha mer inflytande i rådet och driva
sina egna frågor och driva arbetet för att ändra reglementet. Det behövs generellt
tydligare processer och riktlinjer för rådet.

Det uppkom en del frågor gällande hur rådet skulle kunna effektiviseras och
förberedas. Mikael Berglund och Geo de Maré tar frågan vidare.

Förslag inför nästa möte är att bjuda in de andra råden i kommunen för att få en
presentation hur de arbetar vad som upplevs som positivt respektive negativt vad
gällande arbete inom ett råd.
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PROTOKOLL
Rådet för funktionshinderfrågor
Sammanträdesdatum: 2021-12-06

Justerandes sign. Utdragsbestyrkande

RF § 35 Dnr KS.2021.289

Information från och frågor till socialnämnden

Beslut

1. Rådet för funktionshinderfrågor noterar informationen.

Sammanfattning

Ingen representant från nämnden deltar i dagens möte därav lämnas ingen
information. Återkoppling önskas från Tyrone Hansson gällande hemtjänsten och
kommunikation med de anställda b.la vad gällande vad en rullator är.
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PROTOKOLL
Rådet för funktionshinderfrågor
Sammanträdesdatum: 2021-12-06

Justerandes sign. Utdragsbestyrkande

RF § 36 Dnr KS.2021.289

Information från och frågor till kultur- och

fritidsnämnden

Beslut

1. Rådet för funktionshinderfrågor noterar informationen.

Sammanfattning

Information från kultur- och fritidsnämnden

Representant från kultur- och fritidsnämnden informerar om att det finns
möjlighet för föreningar att söka pengar för deras verksamheter. Informerar även
om att det den 15 januari kommer vara föreningens dag i Bohus som kommer
hållas inomhus.
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PROTOKOLL
Rådet för funktionshinderfrågor
Sammanträdesdatum: 2021-12-06

Justerandes sign. Utdragsbestyrkande

RF § 37 Dnr KS.2021.289

Information från och frågor till

utbildningsnämndenutbildningsnämnden

Beslut

1. Rådet för funktionshinderfrågor noterar informationen.

Sammanfattning

Information från utbildningsnämnden

Erik Liljeberg informerar om att nämnd- och verksamhetsplan är antagen.
Utbildningsnämnden har fått tillskott från kommunfullmäktige vilket resulterat i
att det gjorts satsningar på att öka personaltäthet främst i förskola och fritids.
Nämnden fortsätter vidare att planera utifrån långsiktiga planer för skolområdet.
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PROTOKOLL
Rådet för funktionshinderfrågor
Sammanträdesdatum: 2021-12-06

Justerandes sign. Utdragsbestyrkande

RF § 38 Dnr KS.2021.289

Information från och frågor till

samhällsbyggnadsnämnden

Beslut

1. Rådet för funktionshinderfrågor noterar informationen.

Sammanfattning

Information från samhällsbyggnadsnämnden

Henrik Fogelklou informerar om att fördjupad översiktsplan för Ale är antagen.
Fortsatt arbete med fördjupad översiktsplan för Älvängen pågår.

Frågor till samhällsbyggnadsnämnden

Anmälningar gällande enkelt avhjälpta hinder, brister i
tillgänglighetsanpassade ytor.
svar:

Tillsyn är centralt för hur man ska hantera enkelt avhjälpta hinder. Det finns
resurser på sektor samhällsbyggnad som arbetar med det. Redan i
bygglovsprocessen finns krav om tillgänglighetsanpassning och det som inte
fungerar eller är bristande ska hanteras genom tillsynsärende i form av enkelt
avhjälpta hinder. Det är viktigt att det kommer till kommunens kännedom.

Marken sjunker och det i sin tur påverkar byggnader. Hur och var rapporteras
felanmälningar? Fixa min gata? I tjänsten "fixa min gata" går det inte att
anmäla enkelt avhjälpa hinder.
svar:
"Fixa min gata" tillhör inte samhällsbyggnad utan tillhör kommunstyrelsen via
kontaktcenter som sköter tjänsten. Anmälningarna/upplysningarna ska
rapporteras in en väg för att sedan gå vidare med utförandedelar hos sektor
samhällsbyggnad.

Förslag inför kommande möte är att en tillsynshandläggare kommer och
informerar om enkelt avhjälpta hinder och hur det jobbas med det. Eventuella
frågor som: Hur rapporterar vi in enkelt avhjälpta hinder och hur jobbar vi med
den här typen av ärenden?

Hur går det till när en yta görs om till allmän plats och hur hanteras det när det
blir brister i utförandet av arbetet?
Svar:
Henrik tar med sig frågan.
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PROTOKOLL
Rådet för funktionshinderfrågor
Sammanträdesdatum: 2021-12-06

Justerandes sign. Utdragsbestyrkande

RF § 39 Dnr KS.2021.289

Information från och frågor till servicenämnden

Beslut

1. Rådet för funktionshinderfrågor noterar informationen.

Sammanfattning

Information från servicenämnden

Jessika Loftbring upplyser om servicenämndens verksamhetsområden och
uppdrag gentemot de andra nämnderna. Servicenämnden har i uppgift att serva de
andra nämnderna med tjänster som vaktmästeri, IT, mat, lokalförsörjning
(fastighet) och formera och i övrigt styra upp utspridda områden.
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PROTOKOLL
Rådet för funktionshinderfrågor
Sammanträdesdatum: 2021-12-06

Justerandes sign. Utdragsbestyrkande

RF § 40 Dnr KS.2021.289

Övriga frågor

Beslut

1. Rådet för funktionshinderfrågor noterar informationen.

Sammanfattning

Följande frågor ställs av Marianne Kristoffersen:

· Vad innebär visionen ”Ale lätt att leva”? Är funktionshinderperspektivet
implementerat? Det går inte att utläsa på hemsidan att
funktionshinderperspektivet är implementerat.
Svar: En vision är en strävan efter eller idealbild över hur man vill vara
som är applicerbart i flera olika områden. De olika perspektiven ska vara
tillgodosedda bland annat i tjänsteutlåtanden där de olika perspektiven
finns representerade.

· Varselskyltning behöver ses över.
Svar: Jessika Loftbring genom servicenämnden tar detta vidare.

· Kommunens hemsida där man kan se kartlager stämmer inte. Kartlager
visar fel när det gäller detaljplaner.
Svar: Detta är något som uppdateras kontinuerligt som kan vara
eftersläppande.

· I Myternas skog finns nu en tillgänglighetsanpassad fikaplats. Vem är
ansvarig att se till att lekplatserna i Ale är tillgänglighetsanpassade?

Pia-Lotta Lagerlöf informerar om informationsmaterial som finns och som
skickats ut gällande tillgänglighetsanpassning.
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PROTOKOLL
Rådet för funktionshinderfrågor
Sammanträdesdatum: 2021-12-06

Justerandes sign. Utdragsbestyrkande

RF § 41 Dnr KS.2021.289

Sammanträdestider 2022 för rådet för funktionshinder

frågor

Beslut

1. Rådet för funktionshinderfrågor beslutar anta förslag till sammanträdesdagar.

Sammanfattning

Förslag till sammanträdesdagar 2022 för rådet för funktionshinder frågor

Måndag 14 mars
Måndag 13 juni
Måndag 19 september
Måndag 5 december
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PROTOKOLL
Rådet för funktionshinderfrågor
Sammanträdesdatum: 2021-12-06

Justerandes sign. Utdragsbestyrkande

RF § 42 Dnr KS.2021.289

Avslutning

Beslut

Rådet för funktionshinderfrågor noterar informationen.

Sammanfattning

Ordförande Geo de Maré tackar alla närvarande och avslutar sammanträdet.
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